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Verslag van het Bestuurlijk Vooroverleg gehouden op dinsdag 4 april 2023 in Reho-
both te Berkel en Rodenrijs 
 
Aanwezig namens KBO Zuid-Holland: 
- A. Ruigrok, P.A.J.M. Clabbers, W.H.M. Niemantsverdriet 
- Mw. I. Oonk, mw. L. Knape (verslag) 
 
Aanwezige afdelingen (op basis van getekende presentielijst): 28 
Alphen a/d Rijn, Bergschenhoek, Berkel en Rodenrijs, Bleiswijk, Bodegraven, Boskoop, Den 
Haag, Den Hoorn, Dordrecht, Hillegom, Honselersdijk/Naaldwijk, Kas & Kust, Krimpen a/d 
IJssel, Leiderdorp, Maassluis, Midden-Delfland, Nieuwerkerk a/d IJssel, Nootdorp, Pijnacker, 
Ridderkerk, Rotterdam, Ter Aar, Waddinxveen, Wassenaar, Wateringen, Zoetermeer, Zoe-
terwoude, Zwijndrecht/Hendrik Ido Ambacht. 
 
 
1. Opening en mededelingen 
De voorzitter, de heer Ruigrok, heet de aanwezigen van harte welkom. 
 
2. Financieel jaarverslag en jaarrekening KBO Zuid-Holland 2022 
De penningmeester vraagt of de aanwezigen zich in de voorgelegde stukken kunnen vinden. 
Op de vraag over de kosten voor een accountantsonderzoek antwoordt de penningmeester 
dat dit eenmalige kosten zijn. De penningmeester zal nog uitzoeken waarom de materiële 
kosten, post 42030/Porti, in 2021 zo laag zijn t.o.v. de andere jaren. 
De voorzitter deelt mee dat de formele afhandeling van deze stukken zal plaatsvinden tijdens 
de Algemene Vergadering van 23 mei a.s. 
 
3. Ontwikkelingen KBO-PCOB 
De voorzitter deelt de inhoud van een brief van de voorzitter van Unie KBO over de deelna-
me van Unie KBO aan de verkennende gesprekken tussen ANBO en PCOB. Helaas zijn 
ANBO en de PCOB van mening dat deelname van Unie KBO voor onwenselijke vertraging 
zorgt in het traject. ANBO en PCOB zijn van mening dat Unie KBO eerst intern moet werken 
aan de eigen organisatiestructuur. 
De voorzitter licht toe dat tijdens dit bestuurlijk vooroverleg geen besluiten genomen worden. 
Op basis van het overleg van afdelingsbesturen met hun leden zal besluitvorming plaatsvin-
den in de algemene ledenvergadering op 23 mei 2023. 
KBO Rotterdam maakt zich zorgen over de hoogte van de afdracht indien het landelijk bu-
reau qua personeelsformatie op het huidige niveau zou blijven functioneren. Gepleit wordt 
voor behoud van de rol en taken van de provinciale bond. 
KBO Maassluis vraagt waarom de afdelingen de brief van de voorzitter Unie KBO niet heb-
ben ontvangen. Volgens de voorzitter is deze brief recent ontvangen en is ervoor gekozen de 
inhoud ervan tijdens dit bestuurlijk vooroverleg met alle aanwezigen te delen en toe te lich-
ten. 
KBO Bleiswijk is van mening dat een eventuele fusie Unie KBO-PCOB-ANBO voor de meer-
derheid van de afdelingen geen wenselijke optie zal zijn. Wat houdt ons tegen contact op te 
nemen met de uitgetreden vier provinciale KBO-bonden? 
Volgens KBO Zwijndrecht/HIA en Ridderkerk is KBO Zeeland voornemens zich aan te sluiten 
bij de al uitgetreden provinciale bonden. Benadrukt wordt het belang van de KBO-afdelingen 
als rechtspersonen, die vanuit de basis aangeven welke behoeften en interesses de leden 
hebben. Dit moeten we koesteren. Het beste zou zijn dat we uittreden uit de Unie KBO en 
ons aansluiten bij Senioren Netwerk Nederland. Daarmee vervalt ook de afdracht aan het 
landelijk bureau KBO-PCOB. 
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De voorzitter zegt dat de beslissing hierover bij de Algemene Vergadering ligt. We moeten 
overigens oog hebben voor de positie van PCOB, het is voor hen in meerdere opzichten een 
tegenvaller als na jaren van overleg de beoogde fusie met Unie KBO niet doorgaat. 
KBO Berkel en Rodenrijs doet de suggestie te kijken naar een mogelijke samenwerking met 
CNV-senioren. Hun servicepakket komt op meerdere onderdelen overeen met de service 
van het landelijk bureau KBO-PCOB. 
Namens de regio Duin- en Bollenstreek wordt opgemerkt dat KBO Zuid-Holland niet heeft 
ingestemd met een afdracht van € 21,50, maar dat de ledenraad Unie KBO hiermee in 
meerderheid wel heeft ingestemd. Als KBO Zuid-Holland per 1-1-2024 gehouden wordt aan 
deze afdracht heeft dit grote gevolgen voor de afdelingen. Dit kan leiden tot afhaken van 
leden en afdelingen en kan zo ook effect hebben op het functioneren van onze KBO-regio’s. 
KBO ’s-Gravenhage vraagt wat zij concreet kunnen voorleggen aan hun ledenvergadering 
op 13 mei a.s.? Graag ontvangen zij van KBO Zuid-Holland een voorstel dat zij kunnen be-
spreken met hun leden. 
De voorzitter antwoordt dat het Bondsbestuur de verschillende opties zal uitwerken en ver-
volgens met een voorstel zal komen. 
KBO Berkel en Rodenrijs wil graag het Bondsbestuur tot spoed manen. De afdelingen heb-
ben nu te weinig informatie om tot een afgewogen oordeel te komen. 
KBO Leidschendam wijst op het verschil in bestuurskracht tussen de diverse afdelingen. 
KBO Zuid-Holland zou afdelingen kunnen helpen om sterker te worden. Voorgesteld wordt 
om de uitgetreden provinciale bonden te vragen hoe zij de toekomst zien en waar mogelijk-
heden liggen voor praktische samenwerking. 
Volgens KBO Zwijndrecht/HIA en Ridderkerk is “beter een einde met pijn, dan een pijn zon-
der einde”. Voorgesteld wordt dat we vóór 1 juli a.s. aan Unie KBO pro forma berichten dat 
KBO Zuid-Holland voornemens is per 1-1-2024 uit te treden uit Unie KBO.  
KBO Rotterdam attendeert erop dat samenwerken met andere ouderenorganisaties in Rot-
terdam goed verloopt. Dit kan vanuit een zelfstandige positie, zonder dat daarvoor een fusie 
nodig is. 
KBO ’s-Gravenhage heeft behoefte aan duidelijkheid en is desgevraagd voorstander om 
voor 1 juli a.s. de Unie KBO te berichten dat we willen uittreden. Het is gewenst tegelijk te 
bezien wat een mogelijke samenwerking met het Netwerk Senioren Nederland ons kan ople-
veren. 
KBO Hillegom stelt voor dat de algemene ledenvergadering op 23 mei a.s. het besluit neemt 
om uit de Unie KBO te treden, zodat we per 1-1-2024 ‘de handen vrij hebben om onze eigen 
koers te varen’. 
De voorzitter zegt dat wat vandaag is opgemerkt, zal worden besproken in het Bondsbe-
stuur, dat een voorstel zal presenteren voor behandeling in de algemene ledenvergadering 
van 23 mei 2023. 
KBO Bleiswijk wijst er nog eens op dat de financiële situatie van verschillende afdelingen 
een verhoging van de afdracht aan het landelijk bureau niet toelaat. 
De voorzitter antwoordt dat gelet hierop KBO Zuid-Holland in de ledenraad Unie KBO niet 
heeft ingestemd met de voorgestelde afdracht van € 21,50. Dit financiële struikelpunt is uit-
eindelijk de reden waarom PCOB is afgehaakt bij een fusie met Unie KBO. 
KBO Berkel en Rodenrijs vraagt naar de positie van het landelijk bureau KBO-PCOB in dit 
proces. 
De voorzitter zegt dat, zolang de federatieve samenwerking KBO-PCOB bestaat, het lande-
lijk bureau blijft functioneren in zijn huidige vorm. Tegelijkertijd is een proces gaande, waarbij 
wordt gekeken naar een fusie tussen ANBO en PCOB, waarbij Unie KBO niet is aangehaakt. 
Volgens KBO Zwijndrecht/HIA en Ridderkerk verwachten de afdelingen gelet op de ontwik-
kelingen een bestuurlijke toekomstvisie van het Bondsbestuur. Senioren Netwerk Nederland 



 
 

3 
 

gaat overigens voortvarend te werk, ze hebben al met de landelijke politiek aan tafel geze-
ten. 
KBO Krimpen a/d IJssel vraagt wat er gebeurt met het vermogen van KBO Zuid-Holland als 
de provinciale bond zou worden opgeheven. 
De penningmeester antwoordt dat, mocht er sprake zijn van het opheffen van KBO Zuid-
Holland, een zorgvuldige afwikkeling zal plaatsvinden van onder andere de personele gevol-
gen en andere zaken. Het dan nog resterende vermogen behoort aan de afdelingen. 
 
4. Rondvraag 
Er zijn geen vragen. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 11.30 uur en bedankt alle aanwezigen voor hun aan-
wezigheid en inbreng. 
 
 


